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PRO-ENERGY CON 2O15PRO-ENERGY CON 2O1244

8:00 – 10:00 – registrace
10:00 – 10:05 – úvodní slovo – Ing. Martin Havel, Ph.D.,  předseda redakční rady,  

PRO-ENERGY magazín 

I. BLOK –  ZMĚNY V ENERGETICKÉ LEGISLATIVĚ    
MOTTO:  „Co je nového v energetické legislativě?  

Jaké to bude mít dopady na účastníky energetických trhů?”

10:05 – 11:30 – Panelová diskuse
MODERÁTORKA: Ing. Ludmila Petráňová, předsedkyně dozorčí rady, OTE
ÚVODNÍ PREZENTACE –  Ing. Ladislav Havel, ředitel Odboru elektroenergetiky,  

Ministerstvo průmyslu a obchodu
PANELISTI: 

Ing. Ladislav Havel, ředitel Odboru elektroenergetiky, Ministerstvo průmyslu a obchodu
JUDr. PhDr. Vratislav Košťál, vedoucí odboru Právní služby, ČEPS
Ing. Jan Mikulec, výkonný ředitel, Česká asociace petrolejářského průmyslu a obchodu
JUDr. Igor Zbojan, PhD., hlavní státní rada, Ministerstvo hospodárstva SR

11:30 – 12:00 – přestávka na kávu a malé občerstvení, na které zvou společnosti OKTE a E.On 

II. BLOK – JEDNOTNÝ ENERGETICKÝ TRH NAPŘÍČ KOMODITAMI
MOTTO:  „Existuje opravdu volný trh se všemi energetickými komoditami?  

Co brání rozvoji trhů?”

12:00 – 13:30 – Panelová diskuse 
MODERÁTOR:  Ing. Oldřich Petržilka, člen dozorčí rady, OTE
ÚVODNÍ PREZENTACE –  Ing. Jiří Gavor, jednatel ENA a ředitel ANDE –  

Asociace nezávislých dodavatelů energií
PANELISTI: 
Ing. Zdeněk Fousek, Kalman Trade
Ing. Jiří Gavor, jednatel ENA a ředitel ANDE – Asociace nezávislých dodavatelů energií
Ing. Václav Loula, manažer specialista, BENZINA
Ing. Juraj Šedivý, specialista – rozvoj trhu, OKTE

13:30 – 14:30 – přestávka na společný oběd 

III. BLOK – NETRADIČNÍ ENERGETICKÉ ZDROJE
MOTTO:  „Z čeho budeme získávat energii za 30 let?  

Nahradí alternativní zdroje ty dnes známé a zaužívané?”

14:30 – 16:00 – Panelová diskuse
MODERÁTOR: Ing. Jiří Kohutka, odborný redaktor, PRO-ENERGY magazín
ÚVODNÍ PREZENTACE – Mgr. Radovan Šejvl, ENERGIS 24
PANELISTI: 
Ing. Bronislav Bechník, PhD., odborný garant oboru, portál tzb-info.cz
Doc. Ing. Pavel Gombík, CSc., prezident, Komora užívateľov a výrobcov OZE
Ing. Stanislav Průcha, specialista financování energetiky, Komerční banka
Mgr. Radovan Šejvl, ENERGIS 24

Program konference – 1. den
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16:00 – 16:30 –  přestávka na kávu a malé občerstvení, na které zvou  
společnost ČEPRO a Česká asociace petrolejářského průmyslu a obchodu    

IV. BLOK – DECENTRALIZOVANÁ VÝROBA NA KOMUNÁLNÍ ÚROVNI 
MOTTO:  „Dožijeme se doby, kdy se obce/skupiny obcí budou samy zásobovat energií?  

Jaké mohou být dopady na stát či ostatní účastníky trhu?”

16:30 – 18:00 – Panelová diskuse
MODERÁTOR: Mgr. Jan Fischer,  portál energy-hub.cz,  

lektor Fakulty sociálních věd Univerzity Karlovy
ÚVODNÍ PREZENTACE – Mgr. Jan Fischer,  portál energy-hub.cz,  

lektor Fakulty sociálních věd Univerzity Karlovy
PANELISTI: 
Fady Al-Kheir, ředitel pro strategický rozvoj, Energon Dobříš
Ing. Petr Havelka, výkonný ředitel, Česká asociace odpadového hospodářství
Mgr. Pavel Kaufmann, tiskový mluvčí, Teplárenské sdružení ČR
Ing. Martin Kolařík, distributor pro ČR a SR, BMZ, ostrovní elektrárny.cz

18:30 – Závěr 1. dne konference – Ing. Martin Havel, Ph.D.,  předseda redakční rady,  
PRO-ENERGY magazín

19:00 – společná večeře a raut
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KOOPERACE VÝROBCE A SPOTŘEBITELE ENERGIE

Pro zájemce: EXKURZE SKLÁRNY VETROPACK MORAVIA GLASS A NA TEPLÁRNU KYJOV

10:00 – 12:30 – EXKURZE

12:30 – 14:00 – SPOLEČNÝ OBĚD 

Program konference – 2. den
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I. BLOK
 

Změny 
v energetické legislativě  

MOTTO: 

Co je nového v energetické legislativě? Jaké to bude mít 
dopady na účastníky energetických trhů?

PANELOVÁ DISKUSE: 

n  Moderátorka: Ing. Ludmila Petráňová, předsedkyně dozorčí rady, OTE

ÚVODNÍ PREZENTACE:

n Ing. Ladislav Havel,  
 ředitel Odboru elektroenergetiky, Ministerstvo průmyslu a obchodu

PANELISTI:

n  Ing. Ladislav Havel, ředitel Odboru elektroenergetiky,  
Ministerstvo průmyslu a obchodu

n  JUDr. PhDr. Vratislav Košťál, vedoucí odboru Právní služby, ČEPS                                   
n  Ing. Jan Mikulec, výkonný ředitel, Česká asociace  

petrolejářského průmyslu a obchodu
n JUDr. Igor Zbojan, PhD., hlavní státní rada, Ministerstvo hospodárstva SR
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OTÁZKY PRO PANEL:

n  Rok 2015 se v ČR nese ve znamení významných změn v energetických 
předpisech. Jsou to hlavně změny v energetickém zákoně, zákoně 
o podporovaných zdrojích a zákoně o hospodaření energií. Jaké jsou hlavní 
principy změn těchto novelizovaných předpisů?

 o Co byly hlavní motivy pro tak rozsáhlé změny?
 o  Změny v zákonech vyvolávají potřebuju revizí prováděcích předpisů. 

V jakém stavu jsou novely vyhlášek?
n  Novela energetického zákona zavádí Regulační radu, která je volena vládou. 

Co to přinese? Jaké jsou přednost a nedostatky zvoleného modelu?
n Podílí se MPO na přípravě nových tarifů pro zákazníky ?
n  Bude dále platit stávající stav s dodavateli poslední instance, kterými jsou 

obchodníci, kteří jsou nebo byli součástí vertikálního dodavatele, na jejímž 
vymezeném území se nachází držitel licence na distribuci?

n  Nový je též model malých elektráren do 10 kW, které mohou mít 
zjednodušené podmínky pro připojení. Jaké vidíte klady tohoto modelu a co 
jsou jeho hlavní rizika?

n Jak to bude s notifikací OZE do konce roku?
n Co je nového na poli energetické legislativy na Slovensku? 
n  Jednou z významných změn zákona o hospodaření energií je zvýšení 

závaznosti Státní energetické koncepce, která byla v červnu 2016 
aktualizovaná. Jaké hlavní principy tento dokument obsahuje?

n  Významným novým rysem české legislativy jsou národní akční plány, např. 
NAP jaderné energetiky, NAP pro energii z OZE, NAP pro energetické 
účinnosti. Co je to za dokumenty, jakou mají právní závaznost?

10 PRO-ENERGY CON 2O15
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Ing. Ludmila Petráňová
předsedkyně dozorčí rady, OTE
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Ing. Ladislav Havel
ředitel Odboru elektroenergetiky,  
Ministerstvo průmyslu a obchodu
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Ing. Ladislav Havel
ředitel Odboru elektroenergetiky,  
Ministerstvo průmyslu a obchodu
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JUDr. PhDr. Vratislav Košťál
vedoucí odboru Právní služby, ČEPS

n  Absolvoval Právnickou fakultu 
Masarykovy univerzity v Brně 
(1999) a Fakultu sociálních věd 
Univerzity Karlovy v Praze, obor 
mezinárodní vztahy (2000). V rámci 
studia i po jeho ukončení se dále 
odborně vzdělával zejména v oblasti 
práva ES/EU a práva duševního 
vlastnictví realizací odborných stáží 
na University of Cambridge, Velká 
Británie, Max-Planck-Institutu 
v Mnichově, Spolková republika 
Německo a na Tallinnské univerzitě 
v Estonsku.

n  Působil postupně jako právník 
v jednotlivých odvětvích českého 
a slovenského plynárenství 
a elektroenergetiky, a to na všech 
tržních úrovních - přepravy, 
distribuce, obchodu a skladování 
plynu, těžby ropy a plynu, jakož 
i přenosu, distribuce a obchodu 
elektřiny. V současné době zastává 
funkci vedoucího odboru Právní 
služby provozovatele přenosové 
soustavy – společnosti ČEPS, a.s.

n  Příležitostně publikuje jak 
odborné články, tak se podílí 
na přípravě odborných monografií 
– je spoluautorem právní části 
v současnosti aktualizované 
publikace „Trh s elektřinou – úvod 
do liberalizované energetiky“ 
a je kromě řady odborných 
článků v českých periodicích 
a na odborných internetových fórech 
rovněž autorem publikace „Gibraltar 
a Evropská unie: Podivný spor 
o Herkulovy sloupy“. V současné 
době se podílí na přípravě prvního 
komentáře k energetickému zákonu.



JUDr. PhDr. Vratislav Košťál
vedoucí odboru Právní služby, ČEPS
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Novinky v energetické legislativě –
poznámky k motivům novely energetického 

zákona 

Vratislav Košťál
vedoucí odboru Právní služby, ČEPS, a.s.                                    

26. listopadu 2015, Kurdějov

Příspěvek do panelové diskuze konference PRO‐ENERGY CON 2015

Změny energetického zákona (EZ) z dobrých pohnutek 
odbřemeňování od zbytností

• potřebná právní deregulace a s ní ruku v ruce jdoucí ekonomie (udržitelnost) 
změn EZ – jeden z pozitivních momentů novelizace EZ
1) licence na dobu neurčitou pro infrastrukturní podnikatele v energetice
– od 1.1.2016 licence na přenos elektřiny, přepravu plynu, distribuci elektřiny a plynu, uskladňování 

plynu, rozvod tepelné energie a na činnosti operátora trhu uděleny na dobu neurčitou;
– podle 11. bodu přechodných ustanovení se stávající vyjmenované licence ze zákona stávají ke dni 

1.1.2016 licencemi na dobu neurčitou, byť původně byly uděleny jen na dobu určitou;
– pozitivní dopad na licenční administraci, rating a potažmo snížení nákladů na cizí kapitál;

2) dubnová koncentrace průběžných změn licencí 
– v průběhu roku nově do provozu daná/nově získaná/odstraněná energetická zařízení 

infrastrukturních držitelů licencí (např. PPS, PDS) vyžadují nyní nikoliv průběžné, ale koncentrované 
podání žádosti o souhrnnou změnu licence za uplynulý kalendářní rok vždy na základě výročního 
oznámení v rámci regulačních výkazů nejpozději do konce dubna následujícího roku; ERÚ následně 
zahajuje řízení o změně licence z moci úřední;

3) § 98 odst. 13 EZ konečně odstraněn ze zákona
– podivná textace ustanovení o jakémsi dodatečném zápisu existujících věcných břemen do katastru 

nemovitostí byla odstraněna z EZ;
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Co není zákonem psáno, jako by nebylo… aneb 
umírněná kritika novely EZ v širších souvislostech

• novelizace EZ je v menší míře i širším důsledkem (vnější) hypertrofie a současně 
(vnitřní) atrofie práva – mnohomluvnosti práva a systémové zbytečnosti 
(plevelení) úpravy

• nedostatečnost exekutivy (z EZ něco výslovně neplyne, nicméně to plyne z práva 
jako celku, ale úředník to není schopen aplikovat) nelze hodnotně suplovat vyšší 
legislativní snahou (tedy paušálním a kazuistickým zopakováním notoriety)

• týká se to § 3 odst. 3 EZ:
– licence (tj. povolení k PODNIKÁNÍ) není vyžadována pro výrobu elektřiny v malých zdrojích do 10 

kW určených pro vlastní spotřebu zákazníka… toto však je možné i dnes, neboť licence není 
zásadně určena pro pokrývání vlastní spotřeby – ta totiž  NENÍ podnikáním!

• obdobou je do jisté míry i § 5 odst. 9 EZ:
– licence na výrobu elektřiny (tepla a plynu) není třeba pro ověření technických předpokladů 

výrobny elektřiny (plynu, tepla) – ověřování technologie ovšem rovněž není z povahy věci 
podnikáním; oproti předchozímu ustanovení ovšem alespoň EZ stanoví  zvláštní podmínky            
pro zkušební provoz:

Dobrý důvod novelizace EZ – odstranění právní 
nejistoty

• chvályhodným motivem k novelizaci je i odstranění tápání uživatelů EZ, 
zvláště jde‐li o stanovování regulovaných cen

• § 19a EZ – změna textace podmínek cenové regulace
– od 1.1.2016 je ERÚ povinen k transparentní a předvídatelné cenové regulaci, 

podrobněji definovány položky, které musí reflektovat regulované ceny 
(ekonomicky oprávněné náklady na zajištění spolehlivého, bezpečného a 
efektivního výkonu licencované činnosti, odpisy a přiměřený zisk zajišťující 
návratnost investic a oprávněné náklady na zvyšování energetické účinnosti 
soustav); 

• povaha cenových rozhodnutí nicméně není stále EZ výslovně neřešena,
ovšem již podle stávající právní úpravy a s přihlédnutím k evropské právní 
úpravě a výkladu Ústavního soud ČR je třeba je pro PPS a PDS, resp. 
operátora trhu, považovat za správní rozhodnutí, nikoliv za právní 
předpis…
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Potřebné posilování veřejného zájmu
• přímý důsledek rekodifikace soukromého práva – veřejné právo správně 

reaguje na soukromoprávní zásadu autonomie vůle ve prospěch veřejného 
zájmu;

• EZ upravuje nad rámec občanského zákoníku určité obsahové či formální 
náležitosti smluv v energetice – NEJDE TUDÍŽ O SAMOSTATNÉ SMLUVNÍ 
TYPY!
 EZ neupravuje komplexně určité závazkové vztahy nad rámec občanského zákoníku – EZ jen 

stanoví určité speciální obsahové náležitosti smluv s vybraným předmětem plnění, resp. 
speciální požadavky na formu (typicky písemná forma);

• pro elektroenergetiku § 50 odst. 3, 4, 5 a 10 EZ  ‐ novelizace EZ přináší jako 
projev sílící veřejné potřeby (zájmu) další požadavky na některé smlouvy:
– EZ nově stanoví povinnou písemnou formu pro smlouvy uzavírané PPS a operátorem trhu 

(původně byla navrhována s podpisy na téže listině);
– EZ reformuloval také obsahové požadavky na připojovací smlouvy u výroben elektřiny (např. 

druh připojované výrobny);

• veřejný zájem se promítl i do doplnění § 96 EZ (např. potlačením prioritizace
zapsaných věcných práv k věci cizí před nezapsanými apod.)

JUDr. PhDr. Vratislav Košťál
vedoucí odboru Právní služby

ČEPS, a.s, Elektrárenská 774/2, Praha 10

kostalv@ceps.cz

www.ceps.cz

JUDr. PhDr. Vratislav Košťál
vedoucí odboru Právní služby

ČEPS, a.s, Elektrárenská 774/2, Praha 10

kostalv@ceps.cz

www.ceps.cz

Právní výhrada:

Stanoviska v této prezentaci uvedená či ji doprovázející při ústním podání představují toliko 
osobní názory autora a nejsou uceleným výkladem přednášejícího jako odborníka. Informace a 
rady z této prezentace vyplývající jsou toliko ilustrativní povahy, upravené pro pedagogické účely, 
a nemají za cíl směrovat posluchače či čtenáře k určitému jednání či nekonání, či jej dokonce 
radou poškozovat. Tato prezentace může obsahovat informace podávané v odhadu či nadsázce. 
Graficky ztvárněná forma prezentace je z povahy věci komponována heslovitě, útržkovitě a 
v náznacích a nelze ji tedy vykládat toliko podle tohoto grafického ztvárnění. Přednášející zároveň 
prohlašuje, že nemá v úmyslu udílet touto prezentací komukoliv vědomě nesprávné, neúplné či 
dokonce škodlivé informace nebo rady ve smyslu § 2950 zákona č. 89/2012 Sb., občanský 
zákoník, v platném znění. 
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Ing. Jan Mikulec
výkonný ředitel,  
Česká asociace petrolejářského průmyslu a obchodu



Ing. Jan Mikulec
výkonný ředitel,  
Česká asociace petrolejářského průmyslu a obchodu
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JUDr. Igor Zbojan, PhD. 
hlavní státní rada, Ministerstvo hospodárstva SR
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II. BLOK
 

Jednotný energetický trh 
napříč komoditami  

MOTTO:

Existuje opravdu volný trh se všemi energetickými komoditami? 
Co brání rozvoji trhů?”

PANELOVÁ DISKUSE: 

n  Moderátor: Ing. Oldřich Petržilka, člen dozorčí rady, OTE

ÚVODNÍ PREZENTACE:

n Ing. Jiří Gavor,  jednatel ENA a ředitel ANDE –  
Asociace nezávislých dodavatelů energií

PANELISTI: 

n Ing. Zdeněk Fousek, Kalman Trade
n  Ing. Jiří Gavor,  jednatel ENA a ředitel ANDE –  

Asociace nezávislých dodavatelů energií
n Ing. Václav Loula, manažer specialista, BENZINA
n Ing. Juraj Šedivý, specialista – rozvoj trhu, OKTE
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OTÁZKY PRO PANEL:

n  S jakými energetickými komoditami lze dnes volně obchodovat celosvětově 
či alespoň na úrovni kontinentální Evropy?

 o  V čem se liší obchodování (trading) a dodávka koncovým zákazníkům 
v jednotlivých energetických komoditách?

	 o  Má zákazník (koncový odběratel) právo výběru libovolného dodavatele 
v rámci EU? Pokud ne, tak proč?

	 o  Existují nějaké bariéry volného obchodu? 
n  Na čem závisí cena jednotlivých energetických komodit?
	 o Jakou roli hrají burzovní ceny?
	 o Vstupují do ceny náklady na emisní povolenky?
	 o  Do jaké míry závisí obchodování s energií na cenách  

zahraničních měn?
	 o  Které energetické komodity podléhají spotřební dani,  

proč a v jaké výši?
	 o Jsou na energetické komodity uvaleny jiné cla či daně?
n Jak jsou jednotlivé energetické komodity dostupné?
	 o  V čem se liší dostupnost síťových komodit a komodit přepravovaných 

jinými formami dopravy?
	 o  Jak důležitá je diverzifikace přepravních tras pro jednotlivé 

energetické komodity?
	 o Ze kterých oblastí je složitější získávat energetické komodity?
n  Jaký očekáváte vývoj poptávky po jednotlivých energetických komoditách v 

ČR a v EU v následujících pěti letech a z jakého důvodu?
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Ing. Oldřich Petržilka 
člen dozorčí rady, OTE

n  Věnoval čtyřicet let práci v českém 
plynárenství, především v oblasti 
koncepce a strategie. Tři roky byl 
ředitelem odboru plynárenství 
a kapalných paliv na Ministerstvu 
průmyslu a obchodu, působil 
rovněž jako Senior Manager 
a plynárenský expert konzultační 
firmy Deloitte. Českou republiku 
zastupoval v řadě mezinárodních 
projektů a ve sdružení Eurogas 
a v Mezinárodní plynárenské unii.

n  Od roku 2003 pracoval v České 
plynárenské unii a od roku 2010 byl 
jejím prezidentem. V současné době 
působí v dozorčí radě operátora 
českého energetického trhu, 
společnosti OTE a.s.
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n  Je absolventem Českého vysokého 
učení technického, fakulta jaderná 
a fyzikálně inženýrská (ČVUT - FJFI), 
kandidát fyzikálně technických věd. 
Působil jako vysokoškolský pedagog, 
výzkumný pracovník v energetice 
a od roku 1992 jako zakladatel, 
majitel a řídící pracovník konzultační 
firmy ENA. Zároveň je výkonným 
ředitelem ANDE – Asociace 
nezávislých dodavatelů energií.

n  Je specialistou na vývoj 
energetických trhů, relace cen, 
daní a konkurenceschopnosti 
veškerých druhů paliv a energií. 
Řada studií se týkala možností 
uplatnění pokročilých energetických 
technologií a energetických úspor 
včetně hodnocení jejich ekonomické 
efektivnosti. Řídí energetické audity 
velkých průmyslových podniků. 
K těmto tématům pravidelně 
publikuje včetně prezentací 
na mezinárodních konferencích. 
Spolupracuje s řadou prestižních 
institucí včetně mezinárodních 
arbitrážních tribunálů. Angažuje 
se rovněž při formování názorů 
na směřování státní energetické 
koncepce ČR a dalších aktuálních 
problémů energetiky, včetně 
spolupráce se sdělovacími médii 
všech typů. Je členem Výboru pro 
udržitelnou energetiku při Vládě ČR. 

Ing. Jiří Gavor, CSc.
 jednatel ENA a ředitel ANDE – Asociace nezávislých 
dodavatelů energií
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Ing. Zdeněk Fousek
 Kalman Trade
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Ing. Václav Loula
 ředitel pro jakost, BENZINA
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n  Absolvent inžinierskeho 
a doktorandského štúdia Fakulty 
elektrotechniky a informatiky STU 
v Bratislave, študijný program 
elektroenergetika

n  2005 - 2008 pôsobil na rôznych 
pozíciách v Slovenskej elektrizačnej 
prenosovej sústave, a.s. 

n  2008 – 2011 pôsobil pre viaceré 
súkromné spoločnosti ako analytik 
– energetik, kde sa zaoberal 
poradenstvom a analýzam 
v energetike, špeciálne oblasti trhu 
s elektrinou a plynom, európskej 
a národnej legislatíve, znižovaniu 
nákladov rôznych odberných miest 
v oblasti spotreby energií

n  Od roku 2011 pôsobí na pozícií 
Špecialista – rozvoj trhu 
v spoločnosti OKTE, a.s., kde 
sa zaoberá medzinárodnými 
a národnými projektmi, európskou 
a národnou legislatívou  
a komunikáciou s účastníkmi trhu.

Ing. Juraj Šedivý
 špecialista - rozvoj trhu, OKTE, a.s.
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III. BLOK
 

Netradiční 
energetické zdroje

MOTTO: 
Z čeho budeme získávat energii za 30 let? 
Nahradí alternativní zdroje ty dnes známé a zaužívané?

PANELOVÁ DISKUSE:

n Moderátor: Ing. Jiří Kohutka, odborný redaktor, PRO-ENERGY magazín

ÚVODNÍ PREZENTACE:

n Mgr. Radovan Šejvl, ENERGIS 24

PANELISTI:

n  Ing. Bronislav Bechník, PhD., odborný garant oboru, portál tzb-info.cz
n Doc. Ing. Pavel Gombík, CSc., prezident, Komora užívateľov a výrobcov OZE
n Ing. Stanislav Průcha, specialista financování energetiky, Komerční banka
n  Mgr. Radovan Šejvl, ENERGIS 24
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OTÁZKY PRO PANEL:

Jules Verne ve svých knihách před mnoha lety předpověděl řadu převratných 
věcí, které se v pozdější době zařadily mezi běžně užívané technické prostředky, 
jakkoli v době vzniku knih patřily spíše do oblasti sci-fi. Zkusme se přenést třeba 
do roku 2045 a zkusme se podívat na možnosti, které jsou dnes spíše v plenkách 
či na úrovni sci-fi.

n  Jaké technologie získávání nebo přeměny energie jsou již dnes známé, či 
o nich zatím není všeobecná známost, a byly by možné použít v roce 2045?

	 o  Jsou tyto technologie již dnes schopné komerčního nasazení?
	 o  Co brání jejich významnějšímu nasazení?
	 o  A jaké již známé technologie jsou dnes na úrovni sci-fi? Myslíte si, že 

se je někdy podaří uvést do života?
n  Aktualizovaná Státní energetická koncepce v zásadě určitým způsobem 

„protáhla čáry“ výroby elektřiny a tepla do budoucna bez reflektování 
neurčitosti nových principiálně odlišných způsobů získávání energie/
přeměny. Nakolik to je podle Vás reálné a proč?

n  Využívání obnovitelných a druhotných zdrojů energie zaznamenal 
v posledních letech masivní rozvoj. Dnes se jedná zejména o solární, větrnou 
a vodní energii a energetické využívání biomasy a odpadů. V jaké míře budou 
v roce 2045 podle Vás tyto zdroje využívány a co Vás vede k tomu názoru?

	 o  Je možné do budoucna zvýšit účinnost/rozsah využívání těchto typů 
zdrojů? Pokud ano, tak jak?

	 o  Dnes u části obnovitelných zdrojů hraje nepříjemnou roli v jejich 
nasazování pro výrobu elektřiny jejich obtížná predikovatelnost. Bude 
to problém i do budoucna?

n  V poslední době se hodně mluví o vodíku coby možnosti akumulace energie 
např. do palivových článků. Vidíte tuto možnost jako reálnou? Nebo v roce 
2045 bude spíše lidstvo více chránit zásoby a zdroje vody a vodík bude 
postaven „mimo hru“?

n  Jak se bude chovat banka, když přijde žadatel o financování projektu, který 
dnes není běžně komerčně známý a využívaný? Dá se takový projekt vůbec 
zafinancovat?
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n  Absolvent Elektrotechnické fakulty 
ČVUT, v letech 1997 až 2011 
absolvoval řadu kurzů a odborných 
stáží se zaměřením na žurnalistiku.

n  Od roku 1996 do 1994 pracoval 
na technických pozicích 
ve společnostech Výtahy p. hl. m 
Prahy (projektant výtahů, zdvihacích 
a transportních zařízení a eskalátorů 
a posléze hlavní energetic podniku), 
Ústav elektrotechniky AV (zkušební 
a vývojový technik v laboratoři 
dynamiky el. strojů) a TOP Servis 
(technicko-organizační manažer)

n  Od roku 1994 pracoval v časopise 
ELEKTRO nejprve jako redaktor 
a od roku 1996 jako šéfredaktor.

n  Od roku 2010 dosud pracuje jako 
organizační a PR manažer, např. 
v letech 2012 až 2014 působil jako 
PR manažer pro Elektrotechnickou 
fakultu ČVUT.

n  Od září 2015 působí též jako 
odborný redaktor PRO-ENERGY 
magazínu. 

Ing. Jiří Kohutka
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n  Absolvent Střední průmyslové 
školy strojnické – obor strojírenská 
konstrukce a následně v roce 1994 
Pedagogické fakulty Masarykovy 
univerzity v Brně ve studijních 
oborech Filosofie a občanská 
výchova – Základy techniky (Téma 
diplomové práce: Ekologické aspekty 
energetiky).

n  V roce 2002 absolvoval kurz 
Energetický auditor.

n  V letech 1990 až 2001 pracoval 
na různých obchodních 
a technických pozicích v několika 
podnicích a též vyučoval na základní 
škole.

n  V letech 2002 – 2005 působil jako 
odborný poradce v oblasti úspor 
a OZE u AISE-JME.

n  Od roku 2002 dosud je odborným 
poradcem v síti EKIS-ČEA.

n  V letech 2005 až 2007 byl vedoucím 
obchodního oddělení BOSS 
engineering.

n  Od roku 2009 do roku 2012 
realizoval vzdělávací programy 
v neziskové organizaci ENERGIS 24, 
působící v oblasti strukturovaného 
technického vzdělávání a technické 
výchovy, kde je od roku 2012 jejím 
statutárním zástupcem.

Mgr. Radovan Šejvl 
 partner, ENA s.r.o.

n  Je autorem elektronických 
publikací Elektřina s vůní dřeva 
(2007) a Technické systémy pro 
energetické využití odpadů pyrolýzou 
a zplyňováním (2009) a podílel 
se na přípravě části vzdělávacích 
modulů pro MŽP (alternativa 
učebních osnov pro střední školy) 
na téma OZE (2009).
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Ing. Bronislav Bechník, Ph.D.      
odborný garant oboru  
Obnovitelná energie a úspory energie
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Doc. Ing. Pavel Gombík, CSc. 
prezident, Komora užívateľov a výrobcov OZE
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Ing. Stanislav Průcha, Ph.D.      
specialista financování energetiky,  
Komerční banka
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IV. BLOK
 

Decentralizovaná výroba 
na komunální úrovni 

MOTTO: 

Dožijeme se doby, kdy se obce/skupiny obcí budou samy 
zásobovat energií? Jaké mohou být dopady na stát či ostatní 
účastníky trhu?

PANELOVÁ DISKUSE:

n Moderátor:  Mgr. Jan Fischer, portál energy-hub.cz,  
lektor Fakulty sociálních věd Univerzity Karlovy

ÚVODNÍ PREZENTACE:

n Moderátor:  Mgr. Jan Fischer, portál energy-hub.cz,  
lektor Fakulty sociálních věd Univerzity Karlovy

PANELISTI:

n  Fady Al-Kheir, ředitel pro strategický rozvoj, Energon Dobříš
n  Ing. Petr Havelka, výkonný ředitel, Česká asociace odpadového hospodářství
n  Mgr. Pavel Kaufmann, tiskový mluvčí, Teplárenské sdružení ČR
n  Ing. Martin Kolařík, distributor pro ČR a SR, BMZ, ostrovní elektrárny.cz
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OTÁZKY PRO PANEL:

n  Vysoká cena energie, zejména jejích regulovaných položek (zejm. v elektřině 
podpora výkupu elektřiny z OZE, změna tarifní struktury, platba za smart 
gridy apod.) bude stále častěji vést k tomu, že obyvatelstvo, skupiny 
obyvatel, obce či urbanistická seskupení, příp. průmyslové podniky budou 
hledat řešení v lokálním zásobování energií, především teplem a elektřinou. 
Myslíte si, že to je reálné ohrožení fungování energetických soustav 
v podobě, které dnes známe?

	 o  Na jakých faktorech to bude záviset?
	 o  Dává stát nějaké signály, které by bránily nebo naopak podporovaly 

decentralizované systémy zásobování energií (poplatky za odpojování 
vs. podpora zavádění, strategické dokumenty)?

n  Jaké jsou technické předpoklady, aby decentralizovaný systém zásobování 
energií mohl fungovat jako ostrovní provoz?

	 o  Na jaké úrovni jsou dnešní systémy pro ukládání energie? Jaký se dá 
očekávat vývoj technologií baterií?

	 o  Je reálné, aby ostrovní systémy měly stejnou míru zabezpečení 
dodávek jako centralizovaný systém?

	 o  Jaké typy zdrojů bude možné využít pro práci do ostrovních systémů? 
Co jsou nejdůležitější předpoklady pro jejich úspěšné fungování?

n  Dá se při dnešním stavu technologie být nákladově/cenově 
konkurenceschopný při provozování lokálních ostrovních systémů?

	 o  V poslední době dochází k jednotlivým případům odpojování 
od systémů CZT a napojování na domácí či blokové kotelny. Vyplácí se 
to ekonomicky?
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Mgr. Jan Fischer 
 portál energy-hub.cz, lektor Fakulty sociálních věd 
Univerzity Karlovy
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Fady Al-Kheir 
 ředitel pro strategický rozvoj, Energon Dobříš
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n  Vystudoval obor Odpady a jejich 
využití na České zemědělské 
univerzitě v Praze, dále studoval 
na Univerzitě Vitus Bering v Dánsku. 

n  Při a po škole se krátce věnoval 
PR managementu v renomované 
reklamní agentuře. Následně již 
nastoupil na cestu odborné praxe 
v oboru odpadového hospodářství, 
a to na pozici inspektora na České 
inspekci životního prostředí (ČIŽP) 
na oblastím inspektorátu v Praze. 
Po dvou letech přešel na ředitelství 
ČIŽP, kde vykonával funkci ředitele 
odboru odpadového hospodářství 
a poté i náměstka ústředního 
ředitele ČIŽP. Na ČIŽP působil 
celkem 8 let. 

n  Následně se v roce 2012 
na základě výběrového řízení 
stal výkonným ředitelem České 
asociace odpadového hospodářství, 
kde působí do současné doby. 
Česká asociace odpadového 
hospodářství (ČAOH) je největší 
oborovou asociací, která sdružuje 
významné podnikatelské subjekty 
v oblastech využívání, odstraňování, 
svozu, sběru a recyklace odpadů. 
Členové ČAOH mají většinový podíl 
na trhu nakládání s odpady v ČR 
s ročním obratem cca 20 mld. Kč. 
Za jeho působení se ČAOH stala 
významným prvkem a partnerem 

Ing. Petr Havelka       
výkonný ředitel České asociace  
odpadového hospodářství

k diskuzi v sektoru odpadového 
hospodářství. Za ČAOH Ing. Havelka 
v současné době prosazuje a hájí 
principy volného trhu a zdravého 
konkurenčního prostředí v OH a dále 
různé možnosti energetického 
a materiálového využití odpadů.

n  Je častým autorem článků 
v odborném tisku, je členem Rady 
pro odpadové hospodářství ČR, byl 
členem Rozkladové komise ministra 
ŽP, Ústřední nákazové komise ČR 
a dalších odborných orgánů.
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Ing. Petr Havelka
výkonný ředitel ČAOH

Diskuze k odpadovému 
hospodářství a energetickému 

využití odpadů

Česká asociace odpadového hospodářství

Oběhové hospodářství

* Dle EK důraz na podporu prevence vzniku odpadů, třídění, recyklace a další úpravy
odpadů. Nové projekty skládkování nebo spaloven odpadu nechce komise dále
podporovat.

Europoslanci požadují:
* zvýšit míru recyklace komunálních odpadů na 70 % do roku 2030
* zvýšit míru recyklace obalů na 80 % do roku 2030
* po roce 2020 spalovat pouze nerecyklovatelné odpady
* zastavit financování výstavby nových spaloven z EU fondů
* měřit vliv na životní prostředí spojený se spotřebou v EU od roku 2018
* jako nezávazný cíl zvýšit surovinovou produktivitu EU o 30 %

* Evropská komise připravuje nový více
ambiciózní balíček k oběhovému
hospodářství; hotov by měl být ke konci roku
2015; cíle bude třeba přenést do národní
legislativy
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*Skládkování v ČR se omezuje - fakt
*Plošně zaveden systém třídění BRKO (k němu vztažen evropský cíl omezení 

skládkování) - fakt
*Část odpadů je vhodné energeticky využívat – fakt
* Je nezbytné zvýšit recyklaci, včetně recyklace komunálního odpadu – fakt
*Náročnější cíle něco stojí (nutnost zpracování ekonomického modelu) - fakt

Výchozí body

Stručně k aktuální 
situaci v ČR

* Zákaz skládkování je již stanoven v české legislativě
* množství skládkovaných odpadů stále klesá – od roku 2009 (64%) do 2012 (53,6%) meziročně z

roku 2013 (52,2 %) do 2014 (48,3 %) další pokles o 3,9 % - dohromady pokles o cca 16 %
* nyní je třeba zaměřit se na splnění budoucích recyklačních cílů EU

* Nový zákon o odpadech – kdy a na jak dlouho (ekonomické nastavení)?
* termín – dle MŽP předložení na závěr roku 2015, schvalování v roce 2016, účinnost nejdříve v roce

2017
* zatím zde nejsou obsažena opatření z chystaného balíčku oběhového hospodářství

* POH krajů – zásadní důležitost (je klíčové, aby kraje úzce komunikovaly s obcemi a hledaly dohodu)
* chybějí cíle oběhového hospodářství (lze v budoucnu doplnit, POH by však neměla být zpracována

proti těmto cílům)
* Evropská komise chce v POH krajů ověřit, zda případné nově navrhované kapacity spaloven

neohrozí cíle recyklace a úprav odpadů (bude EK posuzovat data MŽP, nebo ČSÚ (Eurostatu)?)
* Cíl EU do roku 2030 zvýšit míru recyklace komunálních odpadů na 70 %

* ke splnění evropských recyklačních cílů bude nutné třídit a upravovat směsné odpady, je vhodné
takto nastavit ekonomické nástroje

* Příklady – Polsko (proběhlo zdražení skládkování neupravených odpadů na 700 Kč, dále logická
degrese dle stupně úpravy a využití - hůře využitelný zbytek po třídění 450 Kč, nevyužitelný org. výstup po
třídění 200 Kč) – systém je funkční – odpady se přesouvají ze skládek do zpracovatelských zařízení
* Slovensko – na obce, které třídí pět a více složek SKO se zdražení nepromítne
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Zpracovatel: AF - Consult
Důvody:
* omezení skládkování odpadů v ČR
* splnění cílů OH EU + nová strategie oběhového hospodářství

* výroba TAP kombinuje využití a zpracování dalších složek z procesu výroby TAP – BPS, 
kompostárny, materiálové využití apod.

Varianta 1 – ZEVO pro 100 tis. t SKO/rok, celkový tepelný příkon 39 MW

Varianta 2 - „monozdroj na TAP“ – zařízení pro energ. využití TAP pro 67 tis.t TAP/rok, 100% TAP,
tepelný příkon 40 MW

Varianta 3 – spoluspalování TAP s hnědým uhlím ve stávajícím uhelném kotli s jmenovitým parním
výkonem 150t/h (uvažovaná rekonstrukce práškového granulačního kotle na fluidní lože (BFB) + čištění
spalin + systém nakládání s palivem), spotřeba 132,4 tis. t/rok, 50% hmot. TAP v palivovém mixu (tj.
66,2 tis.t TAP/rok)

Varianta 4 - spoluspalování TAP ve stávajícím uhelném fluidním kotli s jmenovitým parním výkonem
150t/h (uvažovaná nezbytná úprava stávajícího fluidního kotle), spotřeba 141 tis. t/rok, 10% hmot. TAP
v palivovém mixu (tj. 14 tis.t TAP/rok)

Všechny varianty splňují definované limity z hlediska ochrany ovzduší stanovené pro spalovny
odpadů

Studie ČAOH – energetické 
využití odpadů v ČR

1200

1400

1600

1800

2000

2200

4,0 5,0 6,0 7,0 8,0 9,0 10,0 11,0

C
en

a 
[K

č/
t]

IRR [%]
Cena za spálení GATEfee/100%TAP

GATEfee/50%TAP GATEfee/10%TAP

Porovnání celkové ceny za odstranění tuny SKO 
pro původce odpadů u jednotlivých variant při 

IRR 8,7% 

Porovnání Závislost výnosnosti investice na výši ceny za využití odpadu  

240

250

260

270

280

290

300

310

320

330

1150 1350 1550 1750

[K
č/

G
J]

[Kč/t]

Zařízení pro energetické
využití odpadů
Zařízení pro čisté spalování
TAP

Závislost ceny tepla na poplatku za 
odstranění, IRR 8% 

Cena tepla bez 
DPH

cena za spálení 
SKO bez DPH

Cena za spálení 
SKO s DPH

250 Kč/GJ 1810 Kč/t 2190 Kč/t
150 Kč/GJ 2270 Kč/t 2750 Kč/t
80 Kč/GJ 2590 Kč/t 3130 Kč/t

Cena za spálení TKO ve spalovně (ZEVO) při 
cenách tepla



128 PRO-ENERGY CON 2O15

* Z hlediska původce je levnější systém energ. využití TAP než SKO
* Výroba TAP – zahrnuje chtěné třídění a úpravu odpadů – výše v hierarchii odpadů;

SKO a cesta spaloven znamená nakládání se směsným odpadem bez úpravy
* Investiční náklady jsou nižší u TAP než u spalovny
* V případě provozní podpory elektřiny či zvýšení ceny silové elektřiny je varianta s TAP

rentabilnější
* Využití TAP nevyžaduje takové navýšení poplatků za odpady jako varianta výstavby

nových spaloven

Závěr studie + shrnutí

* současný reálný potenciál spoluspalování TAP
je do 10 tis. tun/rok (mimo cementárny), reálný
budoucí potenciál je cca 370 tis. tun/rok
(v případě realizace nutných doprovodných investic
- čištění spalin, měření emisí atd.); teoretický cca
570 tis tun/rok

* Orientaci OH v ČR na větší třídění a materiálové využití odpadů, včetně úprav směsných odpadů a
ekonomicky smysluplné cesty energetického využití energeticky bohaté části upravených odpadů,
nikoli spalování celého obsahu černých popelnic

* Omezit dotace (deformují trh) a přesunout podporu na systém tzv. bezúročných půjček – případně
dotačně podporovat fáze výzkumu a inovací, nikoli samotné principy podnikání v sektoru

* V legislativě zajistit technologickou neutralitu a tržní a konkurenční prostředí – přináší tlak na nízkou
cenu služeb pro původce odpadů

* Evropský princip blízkosti – orientace na lokální investičně nenáročná zařízení bez dlouhých
dojezdových vzdáleností; překládací stanice neřeší efektivně problém odpadového/oběhového
hospodářství; odpady je třeba zpracovávat pokud možno v regionech, nikoli nezpracované převážet na
velké vzdálenosti; podpora zaměstnanosti, tvorby národního produktu, apod.

* Ekonomická analýza – Pokud je zdražení prokazatelně nezbytné ke splnění cílů, pak postupné
zdražování poplatků spolu s pravidelnými analýzami dopadů a mírou plnění cílů
* zcela reálný předpoklad splnění evropských cílů za ceny významně nižší, než je hladina nezbytná pro

velkokapacitní technologie na neupravený směsný komunální odpad
* sociálně únosná varianta zdražení v progresi o cca 100 Kč / 3 roky na finální hranici 700 Kč v roce

2020

ČAOH navrhuje
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www.caoh.cz

Ing. Petr Havelka
výkonný ředitel
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Mgr. Pavel Kaufmann       
tiskový mluvčí, Teplárenské sdružení ČR
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Ing. Martin Kolařík       
distributor pro ČR a SR, BMZ, ostrovní elektrárny.cz
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Co jsou ostrovní elektrárny ?
- fotovoltaické, větrné, vodní, kombinované

- nejsou připojeny do sítě nebo do sítě nikdy nedodávají 

- nezávislé na síti, fungují při výpadku sítě, ale mohou síť využívat   

   jako zálohu (jako UPS, v režimu: 100% ostrov nebo 100% síť)

Co jsou hybridní elektrárny ?
- ostrovní elektrárny s inteligentnějším měničem, který umožňuje 

současné míchání energie z více zdrojů (baterie, FV panely, síť)

- je možné je nakonfigurovat pro většinu typů provozu: grid-tie, 

grid-tie se zálohou, grid-tie s optimalizací vlastní spotřeby, off-grid 

v kombinovaném režimu, čistý off-grid ...
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Výhody ostrovních a hybridních elektráren

Oproti síťovým řešením:

Výhody:

- částečná nebo úplná nezávislost na veřejné síti

- pokrytí výpadků bez přerušení provozu

- bez zbytečného papírování a licencí (nezávislé na dotacích)

- neomezené nakládání s vlastním majetkem (bez smluv)

Nevýhody:

- delší fin. návratnost (8-15 let), netýká se ohřevu vody

- vyšší investiční náklady

Společné se síťovým řešením :

- úspory energie

- ochrana životního prostředí (úspory fosilních paliv)

Vliv orientace FV panelů na efektivitu ostr. systému 

- malé vstupní napětí MPP trackerů 

  (37-150V v ostrovních sytémech, 200-500V v hybridních)

=> více paralelních větví

=> možnost natočit jednotlivé větve na různé světové strany

=> lepší rozložení výkonu v průběhu dne vůči spotřebě

=> úspora na MPP regulátorech, měničích, finanční efektivita

=> ztráty z nesouladu zůstávají malé (max. jednotky procent)



SBORNÍK KONFERENCE     137

Fotovoltaika vs Fototermika

Celková cena 108 tis. Kč bez DPH

+ Relativně vyšší účinnost na 1 m2

+ Velké nominální výkony

+ Občas možno čerpat dotace (Zelená úsporám)

-  V mrazech skoro nefunguje

-  Dvojnásobné zatížení střechy až 20kg / m2

-  Obtížná instalace, problematické rozšiřování

-  Vyrábí pouze teplo, pro které nemusí být zvláště   

    v létě vhodné využití

Celková cena 77 tis. Kč bez DPH

+ Celkově  jednodušší systém a minimální údržba

+ Možnost rozšiřitelnosti na plný FV systém

+ Možnost přenesení systému (prodej, stěhování)

+ Vyšší životnost (25+ let)

+ Nižší náklady na instalaci (možno i svépomocí)

+ Vyrábí elektřinu, kterou je možné použít jak na 

ohřev, tak na chlazení, svícení nebo pohon*

+ zvláště vhodná kombinace s tepelnými čerpadly*

+ z přebytků lze dobíjet elektromobily*

-  Nižší účinnost na 1 m2

* platí pro komplexní FV systém s bateriemi
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Nové typy hybridních měničů pro ostrovní a hybridní instalace

Infinisolar 3KW Plus Infinisolar 5kW Infinisolar 10kW 3f

plynulé míchání energie ze sítě, FV panelů a baterií podle nastavených priorit

možnost ovládání a monitoringu přes RS232, Modbus, SNMP

možnost paralelního spojování až do 30kW 3-fázově

výhodná cena

Nové typy Li-ion baterií pro ostrovní a hybridní instalace 

BMZ ESS 1.0 – 24V 108Ah (2,7kWh) BMZ ESS 3.0 – 48V 121Ah (6,5kWh)

výrobce BMZ GmbH DE - silný průmyslový partner, 20+ let v oboru baterií

průmyslové provedení, baterie splňují nejpřísnější normy bezpečnosti

plně integrované řešení s ochranami a BMS, komunikace s měničem po CANbus

kompatibilita s měniči SMA, Studer, Victron, Power Router a dalšími

podobná konstrukce jako baterie TESLA, ale pro napětí 24V a 48V

výhodná cena za dobu životnosti (cca 20 let), plná záruka 5 let (!)
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Kontakt:

Ing. Martin Kolařík – ostrovní elektrárny cz

info@ostrovni.elektrarny.cz

+420 608 812 787

Přerov
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M A G A Z Í N

M A G A Z Í N

 ELEKTROENERGETIKA  TEPLÁRENSTVÍ 
 ROPA  UHLÍ  PLYN  EKOLOGIE
 ALTERNATIVNÍ ZDROJE ENERGIE 

MAGAZÍN 
PRO VRCHOLOVÉ MANAŽERY, 

INVESTORY A POLITIKY,
KTEŘÍ URČUJÍ 

PERSPEKTIVY ENERGIE

www.pro-energy.cz


